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متن پرسش

دوست عزیز سلام: اولا فرمودید که حضرت ابراهیم از خداوند خواست کیفیت زنده شدن را بعد از مرگ

به ایشان نشان دهد - خوب سوال بنده این است مگر همین تقاضا را کافران زمان پیامبر از نبی اکرم

نکرده بودند؟ «ضرب لنا مثلا و نسیه خلقه قال من یحیی العظام و هی رمیم» - چطور برای کافران این

سوال جای استهزا از طرف خداوند را به همراه داشت ولی برای یک پیامبر (که ما معتقد هستیم به او

وحی می شده) نه تنها باعث خنده و مضحکه شدن نیست بلکه بابت مطمئن شدن قلبش و بیشتر

شدن ایمانش تلقی شد؟ خب اگر خداوند این 4 تا کبوتر و زنده شدن آنها را به من و شما هم نشان

می داد چه بسا ایمان و مقاممان از حضرت ابراهیم بالاتر هم می شد (چون ایمان ما اجمالی است و

به ما وحی نمی شود ولی ابراهیم هم دریافت کننده وحی بود و هم ایمانش قاعدتا از من و شما بیشتر

بود و ایمان تفصیلی داشتند.) دوما فرق بین مشرک و کافر زیاد است - کافر منکر خدا یا معاد است -

الزاما کسی که خدا را قبول ندارد معاد را نیز قبول ندارد، ولی اگر کسی خدا را قبول داشته باشد عقلا و

منطقا باید (شاید) به معاد هم اعتقاد دارد و خلاف این اصل بار اثباتش به عهده کسی است که می

گوید مشرکین معاد را قبول نداشتند، مثلا کسی که قایل به تثلیث است از نظر ما مسلمانان (شیعه و

تسنن) مشرک است و کسی که قایل به زیارت اهل قبور و شفاعت و توسل باشد و از غیر خدا

درخواست و دعا (استمداد از مدعو غیبی) کند مطابق آیه مبارکه (ان المساجد الله فلا تدعوا مع االله

احدا) از منظر اهل تسنن مشرک است ولی اینگونه نیست که مشرکین فعلی معاد را قبول دارند ولی

مشرکین قدیم که به جای تثلیث و مسیح و دوازده امام معتقد به هبل و لات و عزی بودند اعتقادی به

معاد نداشتند - به نظر حقیر بار اثبات اینکه آنها اعتقادی به معاد نداشتند بر عهده نافی مطلب است

حتی خود قرآن هم اشاره به مشرکین و کفار دارد و تمایز بین آنها قایل شده است و اگر صرف استناد

به آیه مبارکه «ضرب لنا مثلا و نسیه خلقه» هر کسی این سوال را کرده باشد منکر معاد است پس به

طریق اولی حضرت ابراهیم هم منکر معاد بوده است. سوما در فیلمهای قدیمی و تاریخی نشان داده

می شود که بت پرستان قدیم برای اموات خود نذر می کردند و برای آنها در قبر غذا و طلاجات و حتی

برده دفن می کردند که در سرای دیگر در خدمت ارباب خویش باشند و حتی در مصر باستان جسد

فراعنه را مومیایی می کردند خوب اگر اینها اعتقادی به معاد نداشتند پس چگونه بود این کارها را

انجام می دادند مگر اینکه بگوم مغر .. خورده بودند؟ در پایان شماره تلفن من 09394106900 است

خوشحال می شوم با شما در باره مطالب مذهبی روی تگرام در تماس باشم - از سعه صدر شما بی

نهایت ممنون هستم



متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: عنایت داشته باشید آیهی قرآن در مورد حضرت ابراهیم«علیهالسلام»

نمیگوید آن حضرت پرسیدند آیا معادی هست یا نه؟ - آنطور که کفار گفتند- بلکه میگوید حضرت

عرض کردند: «رَبِّ أَرِني كَيْفَ تُحْيِ الْمَوْتى» و حضرت حق فرمودند: «َأَ وَ لَمْ تُؤْمِنْ قالَ بَلى وَ لكِنْ

لِيَطْمَئِنَّ قَلْبي». لذا حضرت ابراهیم نظر به کیفیت زندهکردنِ مردگان دارند. و حضرت حق نیز در جواب

حضرت ابراهیم آن کیفیت را به حضرت چشاندند به آن معنا که با یک اراده آن کار انجام میشود. به

همین جهت فرمود پس از آنکه آن چهار پرنده را ذبح نمودی و مخلوط کردی و بر چهار قله قرار دادی:

«ادْعُهُنَّ يَأْتينَكَ سَعْيا» آنها را بخوان، آنها به سوی تو میآیند. موفق باشید


